

Change We Do Not Need (ကျန်ပဲတို့မလိုအပ်သည့်ပြောင်းလဲခြင်း)

မေလ ၂၅၊ ၂၀၂၁

Robin နှင့် Janette Johnson

တနေ့တနေ့ပြောင်းလဲမှုအကြောင်းကိုပြောနေသည့်လူများနဲ့သာကြုံနေရတယ်။ အများစုမှာ “ယာဉ်ကျေးမှု ပြောင်းလဲခြင်း” သို့မဟုတ် “ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်း” အကြောင်းပြောကြပြီး အချို့ကမူ “ယာဉ်ကျေးမှုပျောက် ဆုံးခြင်း” ခြင်းအဖြစ်ရည်ညွှန်းပြောဆိုနေကြသည်။ နှစ်ခုစလုံးကို တူညီသည့်လူအုပ်ကတောင်းဆိုနေကြောင်း ပေါ်လွင်နေသည်။ သဘာဝကပ်ဘေး၊ ရာသီဥတုကြောင့် သင့်သောဘေးနှင့် လူ့အဖွဲ့စည်း စီမံမှုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသောဘေးများ၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်းများသည် လူ့အသိုင်းဝိုင်းကို ကြိုးကိုင်ခြယ်လှယ်လာပြီး ၎င်းမှာ အ မှတ်တမဲ့ ခေတ် သစ် လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် နတ်ဆိုး များ၏ ကြိုးကိုင်ခြယ် လှယ်မှု နှင့် အန္တိရစ် ဝိညာဉ် လွှမ်းမိုးမှု ပျံ့နှံ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဝိညာဉ်တော်သည် အတည့်အလင်းများဒိတ်ထားတော်မူသည်ကား၊ နောင်ကာလ၌ ဩတ္တပ္ပစိတ်တွင် သံပူနှင့်ခတ်ခြင်းကိုခံပြီးလျှင်၊ မုသာစကားကို ပြောတတ်သော သူတို့၏ လျှို့ဝှက်ခြင်း အားဖြင့်၊ လူအချို့တို့သည် ယုံကြည်ခြင်းကို စွန့်ပယ်၍၊

^၂ လှည့်ဖြားတတ်သော စိတ်ဝိညာဉ်တို့၌၎င်း၊ နတ်ဘုရားတို့နှင့်စပ်ဆိုင်သော ဩဝါဒ တို့၌၎င်း မှီဝဲ ဆည်းကပ် ကြ လိမ့်မည်။ (၁တိ ၄:၁-၂)

၎င်းပြောင်းလဲခြင်းနှစ်မျိုးအနက် ကျန်ပဲတို့ကို ခြိမ်းခြောက်နေသည့် အကြီးမားဆုံး ခြိမ်းခြောက်မှုမှာ “ရာသီဥတုဘေး” မဟုတ်ပဲ ပြောင်းလဲလာသည့် “ယာဉ်ကျေးမှုဘေး” သာဖြစ်သည်။ ပြောင်းလဲလာ သည့် ရာသီဥတု ပုံစံများနှင့် ၎င်းကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသော ဘေးများကို ငြင်းဆိုစရာ မရှိသော်လည်း၊ လက်တွေ့တွင် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သော သမိုင်းဝင်အဖြစ်ပျက် မြောက်များစွာ ရှိခဲ့သည်။ ဤအရာကို ထောက်ခံသည့် သိပ္ပံနည်းကျ အထောက်ထားများလည်း ရှိပါသည်။

Culture Change (ပြောင်းလဲသွားသောယဉ်ကျေးမှု)

ကျန်ပဲတို့နှစ်ရှည်လများတန်ဖိုးထားထိမ်းသိမ်းလာကြသည့်ခေတ်ဟောင်းတန်ဖိုးကြီးသောအရာများ ကိုဖျက်ဆီးခြင်းငှာခေတ်သစ်ဧဝံဂေလိတရားဟောဆရာများအားဖြင့်အစွန်းရောက်လူများလှည့်ဖြား ခံနေကြရပြီးမလိုလားအပ်သည့်ပျက်စီးမှုများဖြစ်လာသည်။ ခေတ်သစ်ဟောပြော၊ ပြောဆိုချက်များ နှင့်ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သည့်မည်သည့်အရာကိုမဆိုရှောင်ရှားရန်နှင့် “စံဟောင်း” ဟုခေါ်ဆိုသော သင် ၏ထင် မြင်ယူဆချက်နှင့်မသက်ဆိုင် ပဲဖိနှိပ်မှု ဟုမှတ်ယူသည့်အမျိုးစား ထဲတွင် သင်ပါဝင်နေ သည်။

သင်ယေရှုခရစ်တော်ထံ မိမိအသက်တာကို ဆက်ကပ်အပ်နှံထားသောသူများအနေဖြင့် မူ သူ၏ နှုတ်ကပါတ်တော်နှင့်အညီ အသက်တာတွင် အသက်ရှင်နေထိုင် ပြောဆိုကြသည် ဖြစ်၍ကျန်ပဲတို့ ဘဝရှေ့ခရီးသည် အဖုထစ်များနှင့် ဖြစ်နေနိုင်သည်။ခရစ်တော် နောက်သို့လိုက်ရန်နှင့် သူ၏နှုတ်ကတော်ကိုနာခံလိုက်လျှောက်ရန် ရွေးချယ်သူများ အတွက်မူ စိန်ခေါ်မှုများ အမြဲရှိနေသည်။ အနောက်နိုင်ငံများရှိ ယုံကြည်သူများအတွက် စိန်ခေါ်မှုများသည်ပိုမိုထင်ရှားလာပြီး ပိုမိုပြင်းထန်လာလျှက်ရှိသည်။ကမ္ဘာ့အခြားဒေသရှိ ညီအစ်ကိုများ၊မောင်နှမများသည် ယေရှုနောက်သို့လိုက်သောကြောင့် အကြောင်းရင်းမျိုးစုံဖြင့် ဆင်းရဲဒုက္ခများနှင့် အခက်ခဲများကို အချိန်ကြာမြင့်စွာခံစားခဲ့ကြရသည်။ ထိုအရာများမှာအနောက်တိုင်းခရစ်ယာန်များအနေဖြင့် စာထဲတွင်သာ ဖတ်ဖူးသောအရာ ဖြစ်သည်။ သို့သော် ယနေ့ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံးသည် အပြောင်းလဲများ၊ ခြိမ်းခြောက်မှု အသစ်များနှင့် ရင်ဆိုင်နေ ကြရသည်။

၇၀ ခုနှစ်များတွင်၊လူများညာဏ်အလင်းထွန်းကားပြီး လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ တော်လှန်ရေး ကာလ ဟုဆိုကြသည်။ထိုအရာများသည် ယခုသိမ်းပိုက် ကျူးကျော်မှုခံနေရသည်။ ယနေ့ခေတ်တွင် လိင်ကို အပြောင်းလဲလုပ်နိုင်သည်ဟု ဆိုကြသည်။ ကျန်ပဲတို့သည် ကျားဖြစ်စေ၊မဖြစ်စေ မိမိတို့ စိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်နိုင်သည်။ မွေးကင်းစ ယောက်ကျားမိန်းမ သတ်မှတ်ချက်စံနှုန်း ကိုအတိကျလိုက်နာ ခြင်းသည်ပင်လျှင် သူတပါးအလွဲသုံးစား၊လှောင်ပြောင်ခြင်းကို ခံရနိုင်သည်။

ပညာရှိယောင်ဆောင်လျက်နှင့် လူမိုက်အရာ၌ တည်ကြည်သည် ဖြစ်၍၊ (ရောမ ၁:၂၂)
မိန်းမဖြစ်ခြင်း ကိုဆက်လက်တိုက်ခိုက်ခြင်းခံနေရဆဲဖြစ်သည်။ယောက်ကျားများသည် မိန်းမများ ကဲ့သို့ ဝတ်ဆင် ခွင့်၊နေထိုင်ခွင့်များရရှိလာကြသဖြင့် အမျိုးသမီးများသည် ဝမ်းနည်းဖွယ် အရို သေပျက်ခြင်း၊ တန်ဖိုး ကျဆင်းခြင်း ခံနေကြရသည်။ ကမ္ဘာကြီးသည် အမျိုးသမီးအခွင့်အရေး ကိုကာကွယ်ရန်၊အလေးပေးရန်စသည်ဖြင့် ပြောနေချိန်တွင် ယောက်ကျားစင်စစ် တစ်ဦးက မိန်းမ တစ်ဦးကဲ့သို့ ဖြစ်ခွင့်ရနေခြင်းကို စဉ်းစားမိလျှင် ရက်စက်လှပါသည်။ အမျိုးသား တစ်ဦးသည် အမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်နေပြီး၊ အမျိုးသမီး အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းသည် တရားမမှုမရှိသည့်အပြင် အန္တရာယ်ရှိပါသည်။

“ကျားမရေးရာ ပြဿနာရှိနေသူများသည်လေးစား မှုရရှိထိုက်သူများဖြစ်ကြသည်။သို့သော် အမျိုး သမီးများနှင့် ဇီဝဗေဒဆိုင်ရာ လိင်အခြေခံ အခွင့်အရေးများကိုအသုံးပြုသင့်ပါ”

Kirralie Smith-Binary Australia

Truth and Mercy (အမှန်တရားနှင့်ဂရုဏာတရား)

ညာဏ်အလင်းလိုခေါ်သည့်ခေတ်ကာလတွင် အမှန်တရားသည် သင်ဖြစ်စေလိုသည့်အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သည်။ ဝမ်းနည်းစရာကောင်းသည်မှာ ခရစ်ယာန်အချို့တွင်လည်း ထိုကဲ့သို့မှားယွင်းစွာ တွေးခေါ်မှုမျိုး တွေ့မြင်နေရသည်။ နှုတ်ကပါတ်တော်ကို ထုတ်ယူ ကောက်နှုတ်ပြီး၊ မိမိလိုချင် သည့်နေရာတွင် အသုံးပြုနေကြသည်။ အကယ်၍သင်သည် ၎င်းနှင့်ဆန့်ကျင်ဘက် အမြင်(သို့မဟုတ်)၊ ကွဲပြားသည့်ပြောဆိုမှုများရှိပါက တရားစီရင်ခြင်း၊ ဂရုမစိုက်ခြင်း၊ ရက်စက်ခြင်း၊ တယူသန်ခြင်း တို့နှင့် ပြည့်သူ အဖြစ်စွပ်စွဲခံရမည်ဖြစ်သည်။ ကျန်ုပ်တို့သည်လိင်စိတ်ဆန္ဒနှင့် ဘဝပြဿနာကို ရုန်းကန်နေရသူများ ထံဂရုဏာတရားဖြင့်မှန်ကန်စွာ လျှောက်လှမ်းရန်လိုအပ်သည် (ယုဒ ၁:၂၃)။ ကျန်ုပ်တို့သည် အမှန် တရားကိုလက်ကိုင်ထားပြီး သနားခြင်းဂရုဏာဖြင့် လူများကို ခရစ်တော် ဌ်ရှိသော လွတ်လပ်မှုဆီသို့ လမ်းညွှန်ဦးဆောင်ကာ၊ ၎င်းတို့အားပျက်စီးစေသောယုံကြည်မှုများနှင့် ဘဝရွေးချယ်မှုများမှလွတ် မြောက်စေရမည်ဖြစ်သည်။

မှားယွင်းသောသတင်းများ၊ ရှုပ်ထွေးခြင်းများနှင့် မှားယွင်းတင်ပြခြင်းများမှာ အစတတည်းကပင် စာတန် ၏ လက်နက်ဖြစ်သည်။ သူသည်ယနေ့ထိပင် ထိုအရာများကို ဆက်လက်အသုံး ပြုနေဆဲ ဖြစ်သည်။ သူ၏နည်းဗျူဟာမှာ ခိုးယူရန်၊ သတ်ဖြတ်ရန်နှင့်ဖျက်ဆီးရန် ဖြစ်ပြီး (ယောဟန် ၁၀:၁၀)မပြောင်းလဲပေ။ ကျန်ုပ်တို့ ယုံကြည်သူများအနေဖြင့် မာနတ်၏အကြံစည်များထဲသို့ ကျော့မမိစေရန် ပိုင်းခြားသိမြင်၊ နားလည်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

အကျိုးမဲ့သောမှောင်မှိုက်အမှုတို့နှင့် မဆက်ဆံသည်သာမက၊ ထိုအမှုတို့၏ အပြစ်ကို ပြကြလော့ (ဇေကံ ၅:၁၁)။

Foundations Shaken (လှုပ်ခါသွားသောအုတ်မြစ်များ)

လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော်အတွင်းအနောက်တိုင်း လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ အခြေခံအုတ်မြစ်အများစုသည်ယေရှုခရစ်တော်၏သွန်သင်ချက်များကိုလက်ခံ ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ထူထောင်ခဲ့ကြသည်။ သမ္မာတရားနှင့်ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားကိုလိုက်စားခြင်း ၏ရလဒ်အနေဖြင့် ကောင်းကြီးမဂ်လာများခံစားခဲ့ကြရသည်။ ဥပဒေများနှင့်ကျင့်စဉ်များမှာ ဂျူးခရစ်ယာန်များ ၏ကျင့်စဉ်များကိုအခြေခံထားသော၊ ယေဘုယျအားဖြင့် ပိုမိုလွတ်လပ်စွာပြောဆိုနိုင်သော ဥပဒေများ၊ လုံခြုံမှုများ နှင့်ဘုံအလေ့ကျင့်များ ထွက် ပေါ်လာခဲ့သည်။ ထိုတန်ဖိုးရှိသောအလေ့ထများသည် ယခုချိန်တွင် ခြိမ်းခြောက်မှုခံနေရပြီး တစတစ ပိုမိုပျောက်ကွယ်လာသည်။ အမှန်တကယ်မှာ ကျန်ုပ်တို့သည် ခရစ်ယာန်ခေတ်လွန်ကာလတွင် ရောက်ရှိအသက်ရှင်နေရခြင်းကြောင့်ဟုလည်း အနည်းငယ် သံသယ ဝင်စရာရှိပါသည်။ သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ သွန်သင်ချက်များကို စွဲစွဲမြဲမြဲ ဆုပ်ကိုင်ထားပြီး၊ လက်လွှတ် ငြင်းပယ်ပြီး လိုက်လျှောက်ရန်ပြင်ဆင် သူများမှာ ပို၍တိုက်ခိုက်ခံနေရပါသည်။ ယေရှုက

ငါ့ကြောင့် သင်တို့ကို ကဲ့ရဲ့ညှဉ်းဆဲ၍ မမှန်ဘဲလျက် အပြစ်တကာ တင်ကြသောအခါ၊ သင်တို့သည် မင်္ဂလာရှိကြ၏ (ရှင်မသဲ ၅:၁၁)။

အကယ်၍သာကျန်ုပ်တို့ အနောက်တိုင်းသားများမှ ကျန်ုပ်တို့၏အခြေခံအုတ်မြစ်ကို စွန့်လွှတ်ကြ မည်ဆိုပါက ၎င်း၏ဆိုးကျိုးရလဒ်ကို တကမ္ဘာလုံး ခံစားရမည်ဖြစ်သည်။လစ်ဘရယ်ကို မိုက်မဲစွာတန်ဖိုးထားမှုမှတစ်ဆင့် ခရစ်ယာန်အသံနှင့်ကိုယ်ကျင့်တရား ယိုယွင်းမှုများသည် အနောက်တိုင်းခေါင်းဆောင်မှုတည်ငြိမ်ခြင်း၊လွတ်လပ်မှုကိုဖော်ဆောင်သောဦးဆောင်ခြင်းများကိုကြည့်နေကြသည့်နိုင်ငံများအပေါ်သို့ ခရစ်ယာန်တရားများ ဖြတ်တောက်ခြင်းများအဖြစ် စီးဆင်းလာမည်ဖြစ်သည်။

“ရိုးရှင်းစွာပြောရလျှင် အနောက်တိုင်း၏ လွတ်လပ်ခြင်းလမ်းစဉ်မရှိတော့ပါက ခိုအောင်းစရာလုံခြုံသည့်နေရာရှိတော့မည်မဟုတ်” ဟု Kurt Mahlburg က Cross and Culture – Can Jesus Save the West? တွင်ရေးသားထားသည်။

Living in Changing and difficult times
(ခက်ခဲမှုများနှင့်ပြောင်းလဲမှုများပြားလာသည့်ကာလ တွင်နေထိုင်အသက်ရှင်ခြင်း)

ကိုယ်ကျင့်တရားတန်ဖိုးများသည်အဆင့်များစွာတွင် စိန်ခေါ်မှုခံရခြင်း၊မေးခွန်းထုတ်ခြင်းနှင့်ပြောင်းလဲနေပါသည်။

- လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာတပ်မက်မှုများ သို့မဟုတ် ဦးတည်လှုပ်ရှားမှုများ
- ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာတွင်မိမိစိတ်အလိုကျရွေးချယ်မှုများ
- ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချခွင့်ရရှိနေခြင်း
- မိမိစိတ်သဘောအရစိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်ခွင့်ရရှိခြင်း
- ကိုယ်ကျင့်တရားကိုဆန့်ကျင်သည့်စီးပွားရေးနည်းလမ်းများကျင့်သုံးလာခြင်း
- အစိုးရများ၏ဝင်ရောက်စွတ်ဖက်ခံရခြင်း
- ခလေးသူငယ်များဆက်လက်ညှဉ်းပမ်းမှုများခံစားနေကြရခြင်း
- ပညာရေးစနစ်သည်ထိရောက်မှုမရှိသည့် စံနှုန်းများ၏လှိုက်စားမှုကိုခံနေရခြင်း

၎င်းတို့သည်အခက်ခဲများစွာထဲမှအချို့သာဖြစ်သည်။ စိန်ခေါ်မှုများသည်လည်းအမှန်တကယ်ပင်ဖြစ်သည်။ယုံကြည်ချက်၊ယူဆချက်၊စံနှုန်းများနှင့်ကိုယ်ကျင့်တရားများသည်ဝေဝါးလာပြီးထိုမှဆင့်ရှုပ်ထွေးမှုများဖြစ်လာကာလိင်ပိုင်းဆိုင်ရာခံယူချက်များတွင်လည်း အယူဆအသစ်များနှင့်ကွဲပြားလာသည်။

မကောင်းကိုအကောင်း၊ အကောင်းကိုမကောင်း ဟု ခေါ်ဝတ်သောသူ၊ အလင်းအရာ၌အမှိုက်၊ အမှိုက် အရာ၌ အလင်းကို၎င်း၊ အချို့အရာ၌ အခါ၊ အခါအရာ ၌အချို့ကို၎င်း၊ အလွဲယူတတ်သောသူတို့သည် အမင်္ဂလာ ရှိကြ၏(ဟေရှာယ ၅:၂၀)။

ယေရှုခရစ်၏ တရားတော်နှင့်အညီ၊ ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်၍ နေခြင်းငှါအလိုရှိသောသူ အပေါင်း တို့သည် ညှဉ်းဆဲခြင်းကို ခံရကြလိမ့်မည်။

¹³ ဆိုးညစ်သောသူ၊ လှည့်ဖြားသောသူတို့မူကား၊ သူတပါးကို၎င်း၊

ကိုယ်ကို၎င်းလှည့်ဖြား၍ဆိုးညစ်ခြင်း၌ တရွေ့ရွေ့ တိုးပွားကြလိမ့်မည် (၂ တိမောတေ ၃:၁၂-၁၃။

“အပြစ်ဟာလူကိုမိုက်မဲစေတယ်” ဟူသော (၁၉၇၄) ခုနှစ်မှာနားထောင်ခဲ့ရသည့် ကျမ်းစာဆရာကြီး Erin Baxter ၏စကားကို ပြန်သတိရမိပါသည်။ အရမ်းလေးနက်တဲ့စကားပဲ။အထူးသဖြင့် ကျန်ုပ်တို့ပါတဝန်း ကျင်တွင်တွေ့မြင်နေရ သောမိုက်မဲမှုများဖြစ်သည့် ကိုယ်ရေး ကိုယ်တာ နာမ်စား များကိုဖြုတ်ချရန် တွန်းအားပေးသည်ကိုသတိပြုမိပါသည်။ သူ၊သူမစသည်ဖြင့် ဘာသာစကား ကိုလက်နက်တစ်ခုအဖြစ် အသုံးပြုကြပြီး ကိုယ်ကျင့်တရားပျက် ပြားမှုနှင့် မိုက်မဲမှုများ၏ ရှုပ်ထွေးမှုများကြားတွင် ကျား၊မ ပျောက်ကွယ်သွားခဲ့သည်။လူမှုအစားထိုး ပညာရပ်များသည် ကျန်ုပ် တို့မျက်စိရှေ့တွင်ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေပြီး ကမ္ဘာကြီးကမူမျက်စိမှိတ်နေရပါ သည်။ မတူညီသည့် အရာများကိုယုံကြည်ရန်၊အကြံပြုရန်ဖြစ်ပြီးထိုမဟုတ်ပါကတရားဥပဒေအရ (အချို့သောတရား စီ ရင်ပိုင်ခွင့်များတွင်) အရေးယူခံရနိုင်သည်။ ကျန်ုပ်တို့သည်ရက်စက်ကြမ်း ကြုတ်ပြီး စာနာစိတ် ကင်းမဲ့သူအဖြစ်တံဆိပ်တပ်ခံရပြီး၊ ကျန်ုပ်တို့၏ယုံကြည်ချက်များသည်လည်း ယနေ့ခေတ်နှင့် မ သက်ဆိုင်တော့ပဲ ခေတ်နောက်ကျနေသည်အပြောခံနေရပါသည်။

ကျန်ုပ်တို့မတိုင်မီမျိုးဆက်များသည်စိန်ခေါ်မှုများနှင့်ရင်ဆိုင်ခဲ့ကြရပြီး၊ကျန်ုပ်တို့လည်း လက်ရှိခံစား နေရကာ၊ ကျန်ုပ်နောက်လာမည့်မျိုးဆက်များသည်လည်းပိုမို ခက်ခဲသည့် အရာများကိုတွေ့ကြုံနေ ကြရအုံးမည်ဖြစ်သည်။ကျန်ုပ်တို့၏သား၊သမီး၊မြေး၊မြစ်ဆီသို့လှည့်နေသောဒီရေကိုကျန်ုပ် မြင်ကြ ရန်လိုအပ်သည်။

ငါ့ဝိညာဉ်အား သင်သည်ငှက်သကဲ့သို့ ကိုယ် နေရာ တောင်ပေါ်သို့ ပြေးချေဟု အဘယ်ကြောင့် ပြောကြသနည်း။ ထာဝရဘုရားသည် ငါ့ခိုလှုံရာဖြစ်တော် မူ၏ (ဆာလံ ၁၁:၃)။

ဘုရားသခင်သည်အထိန်းချုပ်မဲ့ဖြစ်ပြီး ကျန်ုပ်တို့ကို အဖြေပေးကြောင်းဆာလံဆရာက ဆက်လက် ဖော်ပြပါသည်။

ထာဝရဘုရားသည် သန့်ရှင်းသော ဗိမာန် တော်၌ ရှိတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရား၏ ပလ္လင်တော်သည် ကောင်းကင်ပေါ်မှာတည်၏။ မျက်စိတော်သည် ကြည့်ရှု ၍ မျက်ခမ်းတော်သည် လူသားတို့ကို စစ်တော်မူ၏ (ဆာလံ ၁၁:၄)။

Stand firm on the truth (သမ္မာတရားပေါ် ခိုင်မာစွာရပ်တည်ပါ)

ကျန့်ပံတို့ရှင်သန်မှုနှင့်အောင်မြင်မှုအသေးစိတ်ပုံစံသည်မပြောင်းလဲပဲနောင်လာမည့်မျိုးဆက်များအတွက်ပင် ပြောင်းလဲမည်မဟုတ်ပေ။

ထာဝရဘုရား၏ နှုတ်ကပတ်တရားမူကား၊ ကာလအစဉ်အမြဲတည်၏။ ထိုနှုတ်ကပတ်တော်သည်၊ သင် တို့အား ဟောပြောသော ဧဝံဂေလိတရားဖြစ်သတည်း (၁ ပေ ၁:၂၅)။

ထိုကျမ်းစာရှိသမျှသည် ဘုရားသခင် မှတ်သွင်းတော်မူသော အားဖြင့်ဖြစ်၍၊

¹² ဘုရားသခင်၏ လူသည်စုံလင်သောသူ၊ ကောင်းသော အမှုအမျိုးမျိုးတို့ကို ပြုစုခြင်းအလိုငှါ ပြင်ဆင်သောသူ ဖြစ်မည်အကြောင်း၊ သြဝါဒပေးခြင်း၊ အပြစ်ကိုဘော်ပြခြင်း၊ ဖြောင့်မတ်စွာ ပြုပြင်ခြင်း၊ တရားကို သွန်သင်ခြင်း၊ ဖြောင့်မတ်စွာ ပြုပြင်ခြင်း၊ တရားကိုသွန်သင်ခြင်း ကျေးဇူးများကို ပြုတတ်၏ (၂ တိမောတေ ၃:၁၆-၁၇) ။

ကျန့်ပံတို့ယုံကြည်သူများသည် အုတ်မြစ်ကျောက်ဖြစ်သော ခရစ်တော် နှင့်သူ၏ သမ္မာ တရားပေါ်တွင် ခိုင်မာစွာရပ်တည်ကြရမည်။ ထိုအရာအတွက် ပေးဆပ်ခြင်း ရှိနိုင်ပါသည်။ သို့သော်ဘုရားသခင်သည်ကျန့်ပံတို့အားစွန့်ပစ်မည်မဟုတ်ကြောင်းဂတိပေးခဲ့ပါသည်။အနောက်တိုင်းသားများအဖို့ ဆင်းရဲဒုက္ခ ဟူသောစကားမှာ အခြားသောနိုင်ငံများအတွက်ဟူသာ ယူဆနေကြသည်။ သြဝါဒ တစ်ခုလုံးမှာ လွဲမှားသောသွန် သင်မှုများဖြစ်သည့် စည်းစိမ်ကြွယ်ဝခြင်း၊ကောင်းမွန်စွာနေထိုင်ရေးနှင့် အခက်ခဲပြဿနာ ကင်းဝေး ရေးတရားများကိုသာ အချိန်ကြာမြင့်စွာအထူးမြှင့်တင်ဟော ပြော နေ ကြသည်။တချို့သောအရာများမှာ အားတပါးတရ လက်ခုပ်ဩဘာပေးရန်ကောင်းသကဲ့သို့ဖြစ်သော်လည်း ယေရှုချမှတ်ခဲ့သည့် လိုက်လျှောက်ရန်သမ္မာတရားအခြေခံကျသော ပုံစံမဟုတ်ပေ။

သစ္စာကိုဖျက်တတ်သောသူ၊ သတိပေးခြင်းကို မခံသောသူ၊ မာန်မနနှင့်ယစ်မှုးသောသူ၊ ဘုရား သခင်ကို နှစ်သက်သည်ထက် ကာမဂုဏ်ခံစားခြင်းကိုသာ၍ နှစ်သက်သောသူ၊ ဘုရားဝတ်၌မွေ့လျော်ယောင်ဆောင်၍၊

⁵ မွေ့လျော်ခြင်းတန်ခိုးကို ငြင်းပယ်သောသူ ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ထိုသူတို့ကို ရှောင်လော့ (၂တိ ၃:၄-၅)။

ခရစ်တော်၌ အောင်မြင်သည့်အသက်တာ၌ အသက်ရှင်ရန် သေချာခိုင်မာသည့် အုတ်မြစ်တ ချို့ရှိသည်။

အချင်းလူ၊ ကောင်းသောလမ်းကို ပြုတော်မူပြီ။ တရားသဖြင့် ပြုခြင်း၊ တရုဏာကို နှစ်သက်ခြင်း၊ သင်၏ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ နှိမ့်ချသော စိတ်နှင့် ကျင့်နေခြင်း မှတပါး အဘယ်ပူဇော်သက္ကာကို ထာဝရဘုရားတောင်း တော်မူသနည်း (မိက္ခာ ၆:၈)။

ဤကျမ်းပိုက်ကိုကျန့်ပံ ဟောပြောတိုင်းလိုလို အစီစဉ်ကိုပြောင်းပြန်လှန်လေ့ရှိသည်။

၁။ဘုရားသခင်နှင့်နှိမ့်ချစွာသွားလာပါ- စစ်မှန်သောနှိမ့်ချခြင်းမှာကျန့်ပံတို့ဘဝ တွင်အရာအားလုံး ကို ဘုရားခင်နှင့်အစပြုခြင်းဖြစ်သည်။

၂။ဂရုဏာတရားကိုချစ်မြတ်နိုးခြင်း- ကျန့်ပံတို့ကိုးကွယ်သော ဘုရားသခင်၏ကောင်းမြတ်ခြင်း သည် လူတွေကိုခရုစိုက်ခြင်းတွင်အခြေခံထားသည်။

၃။တရားသဖြင့်ကျင့်ခြင်း- ကျန့်ပံတို့လိုက်နာကျင့်သုံးသည့် ဘုရားသခင်၏စကားတော်ကို အခြေခံ သည့် အပြောအဆို၊နေထိုင်မှုနှင့်အကျင့်တို့ဖြစ်ပြီး သူတပါးအဖို့တရားမျှတမှုကိုလိုလားခြင်း ဖြစ် သည်။

ကျန့်ပံတို့၏ယုံကြည်ချက်အတိုင်းဘဝကိုအောင်မြင်စွာဖြတ်သန်းရန်အခြေခံကျသည့် အချက်လည်း ရှိနေသည်။ ကျန့်ပံတို့သည်မည်နေရာတွင်ဖြစ်စေ၊မည့်ကဲ့သို့သောယာဉ်ကျေးမှုနှင့်အဖွဲ့စည်း၌ဖြစ်စေ၊ ယုံကြည်ချက်ကြောင့်တွေ့ကြုံရသည့်အရာတိုင်းတွင် ကျန့်ပံတို့အောင်မြင်မည်ဖြစ်သည်။

ကောင်းကင်ဘုံ၌ ကြီးသောအသံကား၊ ယခုမှာ ကယ်တင်ခြင်းဖြစ်၏။ တန်ခိုးတော်လည်းဖြစ်၏။ ငါတို့ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့် သူ၏ ခရစ်တော်၏ အာဏာတော်စက်လည်းဖြစ်၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့ညီအစ်ကိုများကို ငါတို့ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ နေ့ညဉ့်မပြတ် အပြစ် တင် သော ရန်သူကို အောက်သို့ ချလေ့ပြီ။

၂။ သူတို့သည် သိုးသငယ်၏ အသွေးအားဖြင့်၎င်း၊ မိမိတို့သက်သေခံချက် နှုတ်ကပတ်တရား အား ဖြင့်၎င်း အောင်မြင်၍၊ အသေခံသည်တိုင်အောင် ကိုယ်အသက်ကို မနှမြောကြ (ဗျာဒိတ် ၁၂:၁၀-၁၁)။

၁။အသွေးတော်- အဖိုးအခပေးချေပြီဖြစ်၍ ကျန့်ပံတို့၏အောင်မြင်ခြင်းသည် ယေရှုအသွေးတော်အ သွေးတော်အားဖြင့် စိတ်ချရသည်။

၂။စကားတော်- ယေရှုအကြောင်းသက်သေခံခြင်းသည် နတ်ဆိုးကိုဖျက်ဆီးသည့်ကျန့်ပံတို့၏ လက် နက်ဖြစ်သည်။

၃။မိမိကိုယ်ကိုစတေးခြင်း- ယေရှုခရစ်တော်ကိုငြင်းပါယ်ရန် အကြီးမားဆုံးသောခြိမ်းခြောက်မှုကို ခံရသောအခါယေရှုကိုမငြင်းပါယ်လျှင်ကျန့်ပံတို့အောင်မြင်ကြသည်။

ဘဝရဲ့စိန်ခေါ်မှုများမှာ အလိုလျောက်ပျောက်ကွယ်သွားမည့်အရာများမဟုတ်ပေ။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ ကာမူ ဘုရားသခင်သည်ကျန့်ပံတို့၏ခွန်အားအရင်းအမြစ်ပြီးယေရှုခရစ်တော်သည် ကျန့်ပံတို့၏မျှော် လင့်ခြင်းဖြစ်သည်။သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်ကျန့်ပံတို့ကိုလမ်းညွှန်နေပြီးကျန့်ပံတို့၏ နှုတ်က ပါတ်တော်ကိုဖက်တွယ်မှုအားဖြင့်ဘုရားသခင်သည် အနာဂါတ်နှင့်နောင်ဘဝတွက် အာမခံပေးသည်။

သင်တို့သည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးအားဖြင့် မြော်လင့်ခြင်းပါရမီနှင့်ကြွယ်ဝ စေ ခြင်း
ငှါ၊ ယုံကြည်သောစိတ်ရှိ၍ ဝမ်းမြောက်သက်သာခြင်း အမျိုးမျိုးတို့နှင့်ပြည့်စုံမည်အကြောင်း၊
မြော်လင့် ခြင်း၏အရှင်၊ ဘုရားသခင်သည် ကယ်မသနားတော်မူပါ စေသော (ရောမ ၁၅:၁၃)။

Bold Compassionate Voice (ရဲရင့်ကြင်နာသောအသံ)

ကျတော်တို့ယုံကြည်သူများအနေဖြင့်လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းချစ်ခြင်းမေတ္တာ၊ မှန်သောတရား၊ ကြင်
နာ ခြင်းနှင့် တရားမျှတခြင်းတို့ ကိုလက်မလွှတ်ပဲကျင့်သုံးရမည်။လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့်အခြားကွဲပြား
သောပြဿနာများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေသူများကိုအသင်းတော်မှ သူတို့ရှာဖွေနေသည့်လွတ်လပ်မှု များ
အတွက်သင့်တော်၊တိကျသည့်လမ်းညွှန်မှုများပြုပေးရန်ဖြစ်သည်။

ကျန့်ပ်သည် “ပြောင်းလဲမှုမလိုအပ်” ဟုပြောနေသော်လည်းကမ္ဘာကြီးကပြောင်းလဲမှုမလိုအပ်နေပါ
သည်။ယေရှုကိုမိမိအရှင်သခင်အဖြစ်လက်ခံခြင်း၊အရှုံးပေးခြင်း၊ သူ၏သွန်သင်မှုများကိုဖက်တွယ်
ခြင်းမှလာသောပြောင်းလဲမှုမလိုအပ်နေသည်။

ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ နောင်တရခြင်းတရားကို၎င်း၊ ယုဒလူ၊ ဟောလသလူတို့အား သက်သေခံသည်
အကြောင်းအရာကို သင်တို့ သိကြ၏ (တမန်တော် ၂၀:၂၁)။

ကျနော်မိမိအသက်တာကိုခရစ်တော်ထံပေးအပ်ခဲ့စဉ်တွင်မည်သူမျှကျန့်ပ်ကို ပျက်စီးခြင်းမှရပ်တန့်
ရန်၊ပျက်စီးနေသည်အမှုအကျင့်များကိုရပ်တန့်ရန်လမ်းညွှန်မှုမပေးခဲ့ကြပေ။ ဘုရားသခင်သည်သူ့
ရုဏာနှင့် ကျေးဇူးတော်အားဖြင့်ကျန့်ပ် အသက်တာကိုပြောင်းလဲစေပြီး၊ လမ်းကြောင်းသစ်သို့ပို့
ဆောင်ခဲ့သည်။ယနေ့နှစ် ၅၀ ခန့်ကြာပြီးနောက်တွင်အံ့ဩဖွယ်သောသူ့ကျေးဇူးတော်သည်ကျန့်ပ်အ
ပေါ်ဆက်လက်ပြောင်းလဲမှုများလုပ်နေဆဲပင်ဖြစ်သည်။

အကြောင်းမူကား၊ မင်္ဂလာရှိသော မြော်လင့်ရာကို၎င်း၊ ကြီးမြတ်သော ဘုရားသခင်တည်းဟူသော၊
ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူသော အရှင်သခင် ယေရှုခရစ်၏ ဘုန်းအသရေတော် ထင်ရှား ပေါ်ထွန်း
ခြင်းကို၎င်း၊

¹² ငါတို့သည် မြော်လင့်လျက်၊ ဘုရားမဲ့ တရားမဲ့နေခြင်း၊ လောကီတပ်မက်ခြင်းကို ပယ်ရှားလျက်၊
ယခု ဘဝ၌ ဣန္ဒြေစောင့်ခြင်း၊ တရားသဖြင့်ကျင့်ခြင်း၊ ဘုရားဝတ်၌မွေ့လျော်ခြင်းတို့ကို ပြုနေ
ရမည်အကြောင်း၊ (တိတု ၂:၁၁-၁၂)။